
BR.0002.012.2015.AB 

 

PROTOKÓŁ NR  XIV / 15 

 

Z SESJI RADY POWIATU ZAWIERCIAŃSKIEGO 

 

z dnia 29. października 2015 roku. 
 

 

Sesja odbyła się w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Zawierciu pod 

przewodnictwem Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Daneckiego. Początek 

obrad – godzina 10.05.  

 

 

Obecni: 
 

Radni powiatu zawierciańskiego, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

 

Radni nieobecni: 

 

Jarosław Kleszczewski 

Zbigniew Rok 

Paweł Skóra 

  

 

Spoza grona Rady obecni byli: 

 

Przedstawiciele władz samorządowych miast, miast i gmin oraz gmin powiatu 

zawierciańskiego, przedstawiciele powiatowych służb, inspekcji i straży z Komendantem 

Powiatowym Policji w Zawierciu Ryszardem Skowrońskim i Komendantem Powiatowym 

Państwowej Straży Pożarnej w Zawierciu Markiem Fiutakiem, kierownicy jednostek 

organizacyjnych powiatu, przedstawiciele partii, stronnictw i ugrupowań politycznych, 

Naczelnicy Wydziałów Starostwa Powiatowego w Zawierciu, przedstawiciele środków 

masowego przekazu i inni goście, zgodnie z załączoną do protokołu listą obecności. 

 

 

Ad.1.) 

 

Obrady otworzył Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Danecki. Na podstawie listy 

obecności stwierdził dostateczną liczbę radnych do podejmowania prawomocnych uchwał,            

a tym samym prawomocność XIV sesji Rady Powiatu. Powitał radnych, Zarząd Powiatu  

ze Starostą Krzysztofem Wroną oraz gości, biorących udział w posiedzeniu, dziękując im za 

przybycie.  Ze względu na nieobecność Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława 

Kleszczewskiego poinformował, że zgodnie z art. 14 ust. 2 ustawy o samorządzie 

powiatowym  został przez niego wyznaczony  do prowadzenia  obrad dzisiejszej sesji.   
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Ad.2.) 

  
Wobec braku uwag i wniosków ze strony radnych, sesja odbyła się zgodnie z ustalonym 

porządkiem obrad,  przekazanym radnym w materiałach sesyjnych:   

 

1.   Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności. 

2.   Zgłaszanie uwag do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu Nr XIII / 15 z dnia 24 września 2015 roku.   

4. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie od poprzedniej sesji.   

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia informacji o realizacji zadań 

oświatowych w powiecie zawierciańskim w roku szkolnym 2014 / 2015. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 

zabudowanej  wchodzącego w skład powiatowego zasobu nieruchomości. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie  

pojazdów z drogi na obszarze powiatu zawierciańskiego oraz  ich parkowanie na 

parkingach strzeżonych a także wysokości kosztów powstałych w razie odstąpienia od 

usunięcia pojazdu. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru biegłego rewidenta do 

przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Zakładu Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu za 2015 rok. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyboru biegłego rewidenta do 

przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Szpitala Powiatowego w Zawierciu 

za 2015 rok. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie poparcia dla inicjatywy Rady Miejskiej  

w Tarnowskich Górach dotyczącej  ujęcia projektu pn. „Rewitalizacja i odbudowa 

częściowo nieczynnej linii kolejowej nr 182 Tarnowskie Góry – Zawiercie” w Krajowym 

Programie Kolejowym do 2023 roku. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na 

lata 2015 – 2025. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2015 rok. 

14. Informacja o oświadczeniach majątkowych złożonych przez radnych za 2014 rok.  

15. Informacja Przewodniczącego Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej 

korespondencji. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zamknięcie sesji. 

 

 

Ad.3.) 
  

Wobec braku uwag i zastrzeżeń ze strony radnych protokół Nr XIII / 15 z dnia 24 września 

2015 roku w wyniku przeprowadzonego głosowania został  przyjęty jednogłośnie, czyli  

przy 22 głosach „za”.   

 

 

Ad.4.) 

 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie od ostatniej sesji przedstawił Starosta 

Krzysztof Wrona. 



3 

 

W okresie sprawozdawczym Zarząd odbył posiedzenia w dniach: 24. września,  30. września,  

13. października i 28. października br. zajmując się m.in. następującymi sprawami: 

  

 podjął uchwały w sprawach: 

– zmian w budżecie powiatu na 2015 rok oraz zmian w planie finansowym;  

– udzielenia pełnomocnictwa Dyrektorowi Zespołu Obsługi Ekonomiczno – 

Administracyjnej Szkół i Placówek Oświatowo – Wychowawczych w Zawierciu do 

przeprowadzenia postępowania  i zawarcia umowy na usługi zorganizowania kursów  

I, II i III stopnia z teoretycznych przedmiotów zawodowych dla młodocianych 

pracowników zasadniczych szkół zawodowych prowadzonych przez powiat 

zawierciański; 

– powołania komisji egzaminacyjnej dla nauczyciela kontraktowego zatrudnionego  

w Zespole Szkół i Placówek  im. H. Kołłątaja w Zawierciu ubiegającego się o awans 

na stopień nauczyciela mianowanego;  

– określenia formy zbycia oraz ustalenia ceny udziału we współwłasności nieruchomości 

zabudowanej, położonej w Zawierciu, ul. Powstańców Śląskich 6, przeznaczonej do 

sprzedaży na rzecz gminy Zawiercie; 

– ogłoszenia I ustnego przetargu nieograniczonego na zbycie nieruchomości, położonej 

w Zawierciu, ul. Obrońców Poczty Gdańskiej 93, wchodzącej w skład powiatowego 

zasobu nieruchomości; 

– ustanowienia struktury organizacyjnej zarządzania projektem  pn. „Kompleksowa 

termomodernizacja budynków Szpitala Powiatowego w Zawierciu wraz budową 

kolektorów słonecznych  w celu poprawy efektywności energetycznej budynków oraz 

wzrostu produkcji energii pochodzącej ze źródeł odnawialnych”; 

– zmiany Regulaminu Organizacyjnego Domu Pomocy Społecznej w Zawierciu; 

– zatwierdzenia operatu zimowego utrzymania dróg na terenie powiatu zawierciańskiego 

w sezonie 2015/2016; 

– przeprowadzenia konsultacji z organizacjami pozarządowymi w sprawie projektu 

„Programu współpracy powiatu zawierciańskiego z organizacjami pozarządowymi 

oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na 2016 rok”, 

– pozytywnego zaopiniowania projektu „Programu Ochrony Środowiska dla Miasta 

Zawiercie do 2019 roku wraz z uwzględnieniem perspektywy do 2024 roku;    

– wyrażenia zgody na odstąpienie od formy przetargowej przy zawarciu  umów najmu  

i dzierżawy sal gimnastycznych i lokali znajdujących się w budynkach: Zespołu Szkół                  

i Placówek im. H. Kołłątaja w Zawierciu, Zespołu Szkół im. gen. J. Bema  

w Zawierciu, Zespołu Szkół w Szczekocinach, Zespołu Szkół Rolnicze Centrum 

Kształcenia Ustawicznego w Żarnowcu, Zespołu Szkół im. S. Staszica w Zawierciu, 

Zespołu Szkół im. X. Dunikowskiego w Zawierciu  i Zespołu Szkół 

Ogólnokształcących w Zawierciu z przeznaczeniem na prowadzenie m.in. zajęć 

sportowych i sklepików szkolnych; 

– wyrażenia zgody na likwidację środków trwałych będących w użytkowaniu 

Powiatowego Urzędu Pracy w Zawierciu ze względu na ich całkowite zużycie 

uniemożliwiające dalszą eksploatację. 

  

 przyjął informacje:   

 o stanie realizacji zadań oświatowych przez powiat zawierciański  w roku szkolnym 

2014/2015; 

 na temat kształcenia i szkolenia zawodowego realizowanego  w Powiatowym Centrum 

Kształcenia Zawodowego w Zawierciu; 
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 o dokonanych zmianach w planach finansowych rachunku dochodów własnych szkół  

i placówek oświatowych prowadzonych przez powiat zawierciański; 

 o zapłaconych przez powiat w miesiącu wrześniu br. zobowiązaniach Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu w kwocie 75.720 zł z tytułu raty kredytu. 

 

 zapoznał się:   

 z raportem z przeprowadzonej windykacji należności Skarbu Państwa według stanu  

na dzień 30 czerwca 2015 roku; 

 z pozytywną opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o przedłożonej informacji  

z przebiegu wykonania budżetu powiatu za pierwsze półrocze 2015 roku; 

 z informacjami Dyrekcji Szpitala dotyczącymi bieżącej działalności placówki  

z uwzględnieniem przebiegu realizacji programów zdrowotnych i prowadzonych 

przedsięwzięć inwestycyjnych. 

 

 omówił:   

 wykonanie budżetu powiatu za okres od stycznia do września br. (dane w tym zakresie 

zostaną upublicznione w Biuletynie Informacji Publicznej); 

 wyniki finansowe Szpitala Powiatowego w Zawierciu i Zakładu Lecznictwa 

Ambulatoryjnego w Zawierciu za 9 miesięcy br.  

 

 na wniosek właścicielki Apteki Ogólnodostępnej, mieszczącej się w Zawierciu przy  

ul. Targowej, wyraził zgodę na  zwolnienie z obowiązku pełnienia dyżurów nocnych  

w 2016 roku;   

 

 w związku ze zmianą lokalizacji siedziby Powiatowego Urzędu Pracy w Zawierciu wydał 

decyzję o wygaszeniu trwałego zarządu ustanowionego na rzecz tej jednostki na 

nieruchomości położonej  w Zawierciu przy ulicy 11 Listopada 2a;  

 

 przyjął i zaopiniował materiały oraz projekty uchwał, będące przedmiotem obrad obecnej 

sesji. 

 

Jednocześnie poinformował, że: 

 

 w październiku br. zakończyły się dwie kolejne inwestycje związane  z infrastrukturą 

drogową na terenie powiatu. Dzięki współpracy powiatu  z gminą Włodowice 

wyremontowano nawierzchnię  drogi powiatowej w Morsku (ul. Zamkowa) na odcinku 

800 m. Wartość zadania wyniosła 200.000 zł. Do użytku oddano również drogę 

powiatową relacji Kleszczowa – Podleśna. W ramach zadania wyremontowano blisko  

2,3 kilometrowy odcinek. Całkowity koszt inwestycji wyniósł 684.000 zł; 

 projekt pn. „Budowa ronda na drodze powiatowej nr 1767 S Pilica – Żarnowiec" został 

wybrany do dofinansowania w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego 

Województwa Śląskiego na lata 2007 – 2013. Całkowita wartość projektu  wynosi 

1.234.814 zł, w tym dofinansowanie w wysokości 1.049.591 zł; 

 powiat zawierciański otrzymał pomoc finansową na zakup karetki transportowej na 

potrzeby Szpitala Powiatowego w Zawierciu. Gmina Zawiercie przekazała na ten cel 

dotację w wysokości 70.000 zł, a gmina Ogrodzieniec – w wysokości 20.000 zł. 

Darowiznę pieniężną  na zakup karetki przekazały również firmy: CMC Poland  

w Zawierciu w wysokości 130.000 zł oraz Rathdowney Polska z siedzibą w Krakowie  

w wysokości 10.000 zł.  W roku bieżącym planowany jest zakup jednej karetki. Druga 

zostanie zakupiona na początku przyszłego roku;   
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 Starostwo Powiatowe w Zawierciu wyraziło akces przystąpienia do rządowego projektu 

pn. „Inicjatywa – Obywatel”, którego głównym założeniem jest poprawa komunikacji, 

zaufania pomiędzy obywatelami  a administracją rządową i samorządową dzięki 

doskonaleniu procesów rozpatrywania sygnałów obywatelskich, czyli skarg, wniosków, 

petycji i korespondencji. W dniu 28. października br.  przedstawiciele Starostwa 

uczestniczyli w Konferencji  poświęconej temu projektowi, która odbyła się w Kancelarii 

Prezesa Rady Ministrów. 

 

Ponadto przekazał informacje o istotnych wydarzeniach, które odbyły się w ostatnim czasie 

na terenie powiatu:    

 

– w dniu 27. września br. uczestniczył w uroczystości z okazji  75-lecia powstania Koła 

Pszczelarzy w Pilicy; 

– w dniu 30. września br. uczestniczył w konferencji nt. „Uchodźcy na Śląsku. Problemy, 

wyzwania, zagrożenia”, która odbyła się w Siemianowicach Śląskich. Celem konferencji 

było omówienie problemów związanych z napływającymi do Europy uchodźcami, 

wymiana doświadczeń oraz wypracowanie modelu zachowania w przypadku napływu do 

Polski fali uchodźców; 

– w dniu 2. października br. odbyło się oficjalne otwarcie Szpitalnego Oddziału 

Ratunkowego w Szpitalu Powiatowym w Zawierciu. Rozpoczęcie funkcjonowania SOR  

nastąpiło 7. października;  

– w dniu 12. października br. w Przychodni Specjalistycznej przy ul. Powstańców  

Śląskich 8 w Zawierciu odbyło się otwarcie nowoczesnej Pracowni Densytometrycznej. 

Uruchomienie pracowni kosztowało prawie 270.000 zł. Zakup wysokospecjalistycznego  

densytometru  służącego do badania gęstości kości sfinansowany został  środkami 

własnymi Zakładu Lecznictwa Ambulatoryjnego oraz środkami z dotacji, przekazanej 

przez gminę Zawiercie,  w wysokości 100.000 zł; 

– w dniu 15. października br. w  Miejskim Ośrodku Kultury „Centrum” w Zawierciu odbyło 

się uroczyste spotkanie z okazji Dnia Edukacji Narodowej.  W  tym roku za szczególne 

osiągnięcia w pracy dydaktyczno-wychowawczej nagrodzono 10 pedagogów ze szkół  

i placówek oświatowych podległych samorządowi powiatu zawierciańskiego;  

– w dniu 16. października br. w Zespole Szkół im. gen. J. Bema w Zawierciu odbyło się 

spotkanie podsumowujące projekt pn. „Kompetencje zawodowe kształtują przyszłość” 

,realizowany w ramach programu Erasmus+. Uczestnicy projektu otrzymali certyfikaty 

Europass Mobilność,  które potwierdzają m.in. pogłębienie praktycznego doświadczenia, 

wiedzy i umiejętności w zakresie obsługi i naprawy pojazdów samochodowych, naprawy 

maszyn i urządzeń oraz sprawność komunikowania się w języku angielskim; 

– w dniu 17. października br. uczestniczył w obchodach 55 – lecia rozpoczęcia działalności 

Ochotniczej Straży Pożarnej w Turzy. W trakcie uroczystości nastąpiło m.in. przekazanie 

jednostce nowego samochodu specjalistycznego;  

– w dniu 20. października br. na terenie powiatu zawierciańskiego zorganizowano 

ćwiczenia obronne, mające na celu sprawdzenie systemu kierowania w czasie osiągania 

stanów gotowości obronnej państwa. W ćwiczeniach uczestniczyły wszystkie gminy 

wchodzące w skład powiatu, przedstawiciele służb zespolonych, inspekcji i straży, a także 

pracownicy Wydziałów Starostwa Powiatowego i podległych jednostek organizacyjnych;  

– w dniu 24. października br. odbył się Kongres Seniorów Ziemi Zawierciańskiej pod 

hasłem „Starzejemy się w dobrym stylu”. Tematyka, która została poruszona na spotkaniu 

obejmowała sprawy dotyczące profilaktyki zdrowotnej, aktywnego starzenia się oraz 

współpracy organizacji senioralnych działających na terenie powiatu zawierciańskiego.                         

W Kongresie wzięło udział wielu znakomitych gości, m.in. eurodeputowany  prof. Jerzy 



6 

 

Buzek i Minister Zdrowia prof. Marian Zembala. Przedsięwzięcie  zostało 

dofinansowane ze środków budżetu powiatu  w ramach otwartego konkursu ofert na 

realizację zadań publicznych powiatu zawierciańskiego; 

– w dniu 27. października br.  w Starostwie odbyło się spotkanie z przedstawicielami 

Śląskiego Centrum Chorób Serc w Zabrzu z udziałem Prezydenta Miasta  Zawiercia, 

Przewodniczącego Rady Miejskiej w Zawierciu oraz części radnych powiatu i miasta. 

Celem spotkania było omówienie działań i zacieśnienie współpracy celem uruchomienia 

w Zawierciu Oddziału Kardiologicznego. O dalszym postępie w tej sprawie będzie 

informował radnych na bieżąco.  

– w dniu 28. października br. w Starostwie Powiatowym odbyła się konferencja poświęcona 

realizacji projektu pn.  „Kompleksowa termomodernizacja budynków Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu wraz z budową kolektorów słonecznych w celu poprawy 

efektywności energetycznej budynków oraz wzrostu produkcji energii pochodzącej ze 

źródeł odnawialnych”; 

– w dniu 28. października br. przedstawiciele Starostwa uczestniczyli w Konferencji  

poświęconej rządowemu projektowi pn. „Inicjatywa – Obywatel”, którego głównym 

założeniem jest poprawa komunikacji, zaufania pomiędzy obywatelami a administracją 

rządową i samorządową dzięki doskonaleniu procesów rozpatrywania sygnałów 

obywatelskich, czyli skarg, wniosków, petycji i korespondencji, która odbyła się  

w Kancelarii Prezesa Rady Ministrów.  

 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i zapytań ze strony radnych.   

 

 

Ad.5.) 

 

Małgorzata Machura (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Zwracam się do Starosty w imieniu osób korzystających z porad Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie o zmianę godzin pracy tej instytucji. Z porad można korzystać od 7.00 do 

15.00 pięć dni w tygodniu. Bardzo bym prosiła, aby chociaż jeden dzień w tygodniu  PCPR 

był czynny dłużej, na przykład do godz. 16.00. (Zgodnie ze Statutem Powiatu interpelacja 

została złożona w formie pisemnej). 

I jeszcze chciałabym bardzo podziękować dyrektorowi PZD Henrykowi Goncerzowi za 

naprawę chodnika na ulicy Filaretów w Kromołowie”. 

 

Marek Szczygłowski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

 „moja analiza, dokonana przy fachowej pomocy Komendanta Powiatowego Państwowej 

Straży Pożarnej w Zawierciu brygadiera Marka Fiutaka dowodzi, że pożaru w hali 

magazynowej w Zawierciu po byłej Przędzalni Bawełny „Przyjaźń” w dniu  

10 sierpnia br. aż na taką dużą skalę można było uniknąć. Pan Komendant bardzo 

szczegółowo odpowiedział na moją interpelację, za co bardzo dziękuję. W niedalekiej 

przeszłości zaopatrzenie w wodę do zewnętrznego gaszenia pożaru ww. hali 

magazynowej produkcyjnej było bardzo dobre. A mianowicie były to 4 zbiorniki po  

1000 m
3
, 4 hydranty kolumnowe, 2 hydranty zewnętrzne naziemne. Niestety, zbiorniki 

oraz pompownia zostały zlikwidowane. Podczas pożaru podjęto więc próbę dowożenia 

wody z pobliskiej Czarnej Przemszy, ale wystąpił brak możliwości realizacji zadania   

z powodu niskiego stanu wody w rzece, bowiem od dłuższego czasu utrzymywały się 

upały do 35°C. Należy zaznaczyć, że adaptacja pomieszczeń po byłej hali magazynowej 
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odbyła się bez dokumentacji projektowej, bez zgłoszenia do PSP, ale –  notabene –  

wszystko odbyło się w majestacie prawa, bo obecnie prawo budowlane nie wymaga 

osobnego pozwolenia na zmianę celu użytkowania pomieszczeń, nawet wtedy, gdy 

gromadzona jest duża ilość łatwopalnych substancji, jak to miało miejsce w tym 

przypadku. Na terenie naszego powiatu istnieje najprawdopodobniej wiele takich 

„tykających” bomb, które nie są zewidencjonowane, a tym samym zabezpieczone przed 

ewentualnym pożarem, bo obecnie prawo tego nie wymaga. Czy możemy więc razem  

Komendantem  Straży Pożarnej zainicjować wspólną dyskusję z udziałem Zarządu, 

radnych, a być może nawet i naszych posłów, nad planem zabezpieczenia się przed takimi 

sytuacjami w przyszłości i ewentualnymi działaniami w kierunku zmiany prawa 

budowlanego w tym zakresie;  

 w Zawierciu u zbiegu ulic Łośnickiej, Piłsudskiego Równej, Kraszewskiego i wjazdu do 

CMC Zawiercie, przy ulicy Polskiej, jest ruchliwe, skomplikowane i poprzez narastające 

natężenie ruchu coraz bardziej niebezpieczne skrzyżowanie. Wprowadzenie tu wysepki 

(małego ronda) wymusiłoby ruch okrężny, co poprawiłoby płynność przejazdu i tym 

samym zwiększyło bezpieczeństwo. Szczegółowe uzasadnienie tej propozycji: samochody 

jadące od strony huty, a szczególnie ciężarówki i autobusy, mają dużą trudność włączenia 

się do ruchu ze względu na nadmierną prędkość jadących ul. Łośnicką i Piłsudskiego 

(mimo ograniczenia do 40 km/godz.), brak przejrzystości sytuacji w przypadku 

samochodów jadących od ul. Piłsudskiego (nie wiadomo, czy pojadą dalej przez ulicę 

Łośnicką czy skręcą do huty (bo jedni kierowcy włączają migacze, a inni nie), dla 

samochodów jadących od ulicy Łośnickiej do huty nadjeżdżające samochody od ulicy 

Piłsudskiego do ostatniego momentu są niewidoczne ze względu na bardzo ostry łuk 

drogi; 

 czy sklepik szkolny w Porębie, zamknięty z powodu nieopłacalności po wprowadzeniu 

zakazu sprzedaży śmieciowego jedzenia, można reaktywować, dzierżawiąc go za 

symboliczna złotówkę. Niech młodzież w szkole nie tylko zdobywa wiedzę i otrzymuje 

wzorce obywatelskiego zachowania, ale także otrzyma wzorce zdrowego odżywiania się. 

Przy pomocy dietetyków przekażemy młodzieży, że zdrowe odżywianie wcale nie musi 

być niesmaczne; 

 niedawno zaproszono mnie na zebranie mieszkańców osiedla Zuzanka w Zawierciu. 

Jednym z wiodących tematów zebrania było omówienie prac prowadzonych przez powiat, 

związanych z wymianą chodnika na ulicy Źródlanej. Mieszkańcy mają ambiwalentne 

odczucia związane z tą inwestycją. Z  jednej strony cieszą się z jej rozpoczęcia, z drugiej 

strony są całkowicie rozczarowani jakością prowadzonych prac i brakiem właściwego nad 

nimi nadzoru. Krytyczne uwagi dotyczyły złej jakości materiału (pęknięcia, odbarwienia, 

brak estetyki), a także zastrzeżeń co do jego trwałości, nierównego położenia chodników 

(doły i wzniesienia, pochylenia poprzeczne i podłużne, ostre spady),  zastrzeżenia co do 

usytuowania chodnika względem jezdni, a także wyniesienie chodnika ponad jej krawędź, 

odpowiedniej szerokości chodnika, dostosowanej do natężenia ruchu pieszych.  

W związku z taką sytuacją ludzie nierzadko zastanawiają się, jak wjechać samochodem do 

swojej posesji, aby nie uszkodzić felg w samochodach. Zastrzeżenia i obawy są także co 

do bezpieczeństwa poruszania się po tych chodnikach osób niepełnosprawnych na 

wózkach. Gmina Zawiercie udzieliła wsparcia finansowego dla tej inwestycji, bo ulica 

Źródlana miała być  wizytówką osiedla. Docelowo ma być również wymieniona 

nawierzchnia jezdni. Mieszkańcy są pełni obaw, że jakość wykonania będzie zbliżona do 

napraw wykonanych tutaj na przełomie maja i czerwca br. gdy po kilku tygodniach 

znaczna część wykonanych prac naprawczych ubiegła ponownie degradacji. Stąd pytanie 

do nadzoru, czy o odbiorze tych prac powiadomieni zostaną przedstawiciele Zarządu 

Osiedla. 
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Ad.6.) 
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIV / 125 / 15 w sprawie 

informacji o realizacji zadań oświatowych w powiecie zawierciańskim w roku szkolnym 

2014/2015 (załącznik nr 1 do protokołu), po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Edukacji,  

został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.    

 

 

Ad.7.)  

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIV / 126 / 15 w sprawie 

wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości zabudowanej  wchodzącego w skład powiatowego 

zasobu nieruchomości, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach 

„za”.    

  

 

Ad.8.)   

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Chciałem zapytać, czym kierował się Zarząd określając maksymalne stawki opłat, ponieważ   

obwieszczenie Ministra Finansów z dnia 4 sierpnia 2015 roku określa tylko  maksymalne 

dopuszczalne stawki opłat. Nasz powiat przyjął właśnie te maksymalne stawki. Ja chciałam 

zapytać, dlaczego tak.  

Jeszcze jedno małe pytanie techniczne. Jak ustalane są stawki za odholowanie i trzymanie na 

parkingu roweru. Jak są ustalani właściciele rowerów, a jeśli nie są ustalani, to kto ponosi 

opłaty za odholowanie roweru, a później przechowywanie na parkingu”. 

 

Naczelnik Wydziału Komunikacji Olga Borówka (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Jeżeli chodzi o stawki opłat, to wynikają one z umowy, którą mamy podpisaną z osobą, która 

usuwa pojazdy na terenie naszego powiatu. Koszty, określone przez Panią pomiędzy kosztami 

maksymalnymi, tutaj wskazanymi, są bardzo małe. Zysk powiatu z tytułu usuwania pojazdów 

jest w malej kwocie.  

Natomiast jeśli chodzi o usunięcie m.in. roweru, to –  jak w przypadku każdego innego 

pojazdu –  nakaz usunięcia pojazdu wydaje policja. Następnie pojazd jest 

przetransportowywany na parking,  który jest prowadzony przez Powiatowy Zarząd Dróg.  

Tym fakcie powiadamia się właściciela pojazdu. Właściciela pojazdu ustala policja. Jeżeli  

pojazd nie ma ustalonego właściciela, to wówczas po okresie trzymiesięcznego 

przechowywania pojazdu, zgodnie z orzeczeniem sądu składany jest wniosek i pojazd 

przechodzi na własność powiatu”. 

 

Beata Chawuła (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Rozumiem, że stawki maksymalne są uwarunkowane tym, że firma, która świadczy usługi  

dla powiatu, tak wysoko wycenia sobie swoje usługi (potwierdzenie Naczelnik Olgi 

Borówki). Ja rozumiem, że to są takie składki maksymalne jak warszawski, opolskie,  

krakowskie czy poznańskie. Moim zdanie nieco za wysokie, jak na warunki zawierciańskie.  



9 

 

Na drugie moje pytanie nie uzyskałam odpowiedzi, bo jeśli jest przywieziony rower, to  

właściciel może nie wiedzieć,  że został doholowany, a nie skradziony”. 

 

Naczelnik Wydziału Komunikacji Olga Borówka (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Właściciel pojazdu dostaje powiadomienie. (Beata Chawuła zapytała,  w jaki sposób 

właściciel jest powiadamiany o tym fakcie i kto ponosi koszty, jeśli właściciel nie zostanie 

odnaleziony). Policja ustala właściciela. W przypadku nie ustalenia  właściciela koszty ponosi 

powiat. (Beata Chawuła chciała wiedzieć, jaki jest procentowy stosunek właścicieli 

odnalezionych do nieodnalezionych). Nie było jeszcze przypadku rower, od 2009 roku, czyli 

od momentu wejścia w życie przepisów,  natomiast zdarzają się przypadki usunięcia 

motorowerów, motocykli czy samochodów osobowych. Jak do tej pory w skali roku jest to 

około 70 pojazdów, z tym, że od zmiany przepisów w ubiegłym roku liczba ta znacznie 

wzrasta. W chwili obecnej miesięcznie mamy nawet od 10 do 12 pojazdów, a w skali 

ubiegłego roku były to 3 – 4 pojazdy. Część pojazdów właściciele odbierają i jest to w jakiś 

sposób zysk powiatu z tytułu przechowywania pojazdu na parkingu, w zależności od tego, ile 

dni był przechowywany pojazd. Natomiast są przypadki, kiedy pojazd nie zostaje odebrany 

przez właściciela pomimo prawidłowego powiadomienia. Wtedy jest składany wniosek do 

sądu i na skutek orzeczenia sądu pojazd przechodzi na własność powiatu. Wówczas  też 

wszystkie koszty usuwania i przechowywania ponosi właściciel pojazdu. Jeżeli właściciel 

pojazdu nie wpłaci pieniędzy w drodze decyzji, wówczas te środki są ściągane z właściciela  

w postepowaniu egzekucyjnym w administracji. (Beata Chawuła zapytała, na jak długo  

została podpisana umowa na świadczenie tych usług). Umowa została podpisana na okres  

12 miesięcy, chyba, że skończą się środki. Trudno przewidzieć ilość usuwanych pojazdów  

w danym miesiącu. Od pewnego czasu jest cała liczba wzrostowa. (Beata Chawuła 

stwierdziła, że akurat to jej nie dziwi, bo infrastruktura w naszym mieście szczególnie jest 

taka, że ilość miejsc parkingowych jest dużo niewystarczająca w stosunku do rosnącej liczby 

pojazdów i może to stąd się bierze).  Uchwała dotyczy pojazdów usuwanych w trybie art.130a 

ustawy Prawo o ruchu drogowym. To nie są pojazdy na terenie miasta, to są samochody 

porzucone na drodze, ewentualnie pojazdy, które zabierane są osobom nietrzeźwym”. 

 

Wobec braku innych uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIV / 127 / 15  

w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie  pojazdów z drogi na obszarze powiatu 

zawierciańskiego oraz  ich parkowanie na parkingach strzeżonych a także wysokości kosztów 

powstałych w razie odstąpienia od usunięcia pojazdu, po uzyskaniu pozytywnej Komisji 

Budżetu i Infrastruktury Technicznej,  w wyniku przeprowadzonego głosowania został 

przyjęty przy 7 głosach „za” i 3 głosach „wstrzymujących się”.   

 

  

Ad.9.)   
 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Danecki poprosił radnych o skorygowanie 

pomyłki literowej w nazwie firmy, która została wybrana do przeprowadzenia badania 

sprawozdania finansowego ZLA. Jest to firma Bufiks Biuro Usług Finansowo-Księgowych 

Sp. z o.o. 

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIV / 128 / 15 w sprawie 

wyboru biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Zakładu 

Lecznictwa Ambulatoryjnego w Zawierciu za 2015 rok, po uzyskaniu pozytywnej Komisji 
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Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.  

 

 

Ad.10.)   
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIV / 129 / 15 w sprawie 

wyboru biegłego rewidenta do przeprowadzenia badania sprawozdania finansowego Szpitala 

Powiatowego w Zawierciu za 2015 rok, po uzyskaniu pozytywnej Komisji Budżetu i 

Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli 

przy 22 głosach „za”.  

 

 

Ad.11.)   
 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIV / 130 / 15 w sprawie 

poparcia dla inicjatywy Rady Miejskiej w Tarnowskich Górach dotyczącej  ujęcia projektu 

pn. „Rewitalizacja i odbudowa częściowo nieczynnej linii kolejowej nr 182 Tarnowskie Góry 

– Zawiercie” w Krajowym Programie Kolejowym do 2023 roku, po uzyskaniu pozytywnej 

Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty 

jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.  

 

Propozycja Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu Andrzeja Daneckiego w sprawie 

ogłoszenia przerwy w obradach, w wyniku przeprowadzonego głosowania została odrzucona 

przy 2 głosach „za i 20 głosach „przeciw”, w związku z czym radni przystąpili do realizacji 

kolejnych punków porządku obrad.  

 

 

Ad.12.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIV / 131 / 15 w sprawie   

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015 – 2025 wraz z autopoprawką 

Zarządu Powiatu, po uzyskaniu pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury 

Technicznej, został poddany pod głosowanie i przyjęty jednogłośnie, czyli przy 22 głosach 

„za”. 

 

 

Ad.13.)   

 

Wobec braku uwag i zapytań ze strony radnych projekt uchwały Nr XIV / 132 / 15 w sprawie   

zmian w budżecie powiatu na 2015 rok wraz z autopoprawką Zarządu Powiatu, po uzyskaniu 

pozytywnej opinii Komisji Budżetu i Infrastruktury Technicznej, został poddany pod 

głosowanie i przyjęty  jednogłośnie, czyli przy 22 głosach „za”.    

 

Ad.14.)   

 

Wypełniając obowiązek, wynikający z art. 25c ust. 12 ustawy o samorządzie powiatowym 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Danecki odczytał informacje 

Przewodniczącego Rady Powiatu Jarosława Kleszczewskiego dotyczące oświadczeń o stanie 
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majątkowym, złożonych na jego ręce przez radnych powiatu zawierciańskiego w ciągu 30 dni 

od daty ślubowania i według stanu na dzień 31.12.2014 roku (załącznik nr 2 do protokołu).  

Przedstawił również informację Wojewody Śląskiego o oświadczeniach majątkowych, 

złożonych przez Przewodniczącego Rady Powiatu i Starostę Zawierciańskiego za 2014 rok 

(załącznik nr 3 do protokołu) oraz informację Starosty Zawierciańskiego o oświadczeniach 

majątkowych Członków Zarządu Powiatu, dyrektorów jednostek organizacyjnych, 

naczelników wydziałów Starostwa oraz osób wydających decyzje administracyjne w imieniu 

Starosty za 2014 rok (załącznik nr 4 do protokołu).  

 

 

Ad.15.)   

 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Danecki i przedstawił informację 

Przewodniczącego Rady Powiatu o pracy między sesjami i otrzymywanej korespondencji: 

 

‒ w dniu 28.09. br. wpłynęło pismo Fabryki Aktywności Młodych z prośbą o zwrócenie 

uwagi na kwestie finasowania działań wolontarystycznych  oraz zachęcenia do 

uwzględnienia w Programie Współpracy z Organizacjami Pozarządowymi zadania 

„promocja i organizacja wolontariatu”.  Pismo zostało przekazane do Komisji Rozwoju  

i Promocji, celem zajęcia stanowiska;  

‒ w dniu 5.10. br. Okręgowa Rada Lekarska w Katowicach wystąpiła z prośbą o udzielenie 

wsparcia inicjatywy nadania Szpitalowi Powiatowemu w Zawierciu imienia dra Józefata 

Henryka Wnuka; 

‒ w dniu 6.10.br. wpłynęła interwencja Moniki Gudwańskiej w sprawie działalności 

Szkolnego Schroniska Młodzieżowego w Chruszczobrodzie. Pismo przekazane zostało do 

Dyrektora Zespołu Szkół i Placówek im. H. Kołłątaja w Zawierciu celem przedłożenia 

wyjaśnień w sprawie;  

‒ w dniu 20.10.br. Szpital Powiatowy w Zawierciu przekazał informacje dotyczące 

struktury należności, struktury zobowiązań oraz rachunku zysków i strat za miesiąc 

wrzesień 2015 roku;  

‒ w dniu 20.10.br. wpłynęła skarga na dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie 

w Zawierciu, która zostanie rozpatrzona przez Komisję Rewizyjną w miesiącu listopadzie 

br. 

 

 

Ad.16.)   

 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych, złożone w pkt 5 porządku obrad, udzielił 

Starosta Krzysztof Wrona i wyznaczone przez niego osoby.   

 

Interpelacja Małgorzaty Machury: 

 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Zawierciu Adam Witas (treść 

wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Zawierciu pracuje w godzinach od 7.00 do 15.00. 

Ja zrozumiałem, że w interpelacji chodziło o poradnictwo i godziny pracy punktu poradnictwa 

prawnika i psychologa. ( Małgorzata Machura wyjaśniła, że nie chodziło o poradnictwo, 

tylko o godziny pracy PCPR).  Jeżeli tak, to z uzgodnieniu z Zarządem Powiatu dokonam 

ewentualnie takiej korekty. W ubiegłej kadencji Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie było 
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czynne w poniedziałki do godz. 17.00 i nie mieliśmy większego zainteresowania i większego 

ruchu. Z uwagi na to, że od godz. 15.00 w naszej siedzibie nie dysponujemy dużą ilością 

lokali, a w godzinach popołudniowych odbywa się orzecznictwo, więc wprowadziliśmy  

z powrotem pracę do godz. 15.00.  Ewentualnych zmian dokonam w uzgodnieniu  

z Zarządem Powiatu. Pozwolę sobie dokończyć, bo może to być istotne i chciałbym, żeby 

Państwo rozpropagowali te informacje po terenie, że w punkcie poradnictwa we wtorki od 

godz. 15.15  do godz. 18.00  przyjmuje prawnik i psycholog (w wyniku ewentualnego wyboru 

porad czy to rodzinnych czy dla  osób indywidualny jest ustalany jeszcze jeden dzień pracy 

psychologa w tygodniu)”. 

 

Małgorzata Machura (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Mnie chodziło o pracę całego PCPR, aby pracowała tak,  jak inne jednostki Starostwa, do 

godz. 16.00 w poniedziałek. Jest to korzystne dla mieszkańców powiatu, którzy mogą 

skorzystać z różnych rzeczy. Ja powiedziałam z porad, ale chodziło mi także o inne sprawy.  

Chodzi mi o jeden dzień w tygodniu, tak jak w Powiatowym Urzędzie Pracy”. (Dyrektor 

PCPR Adam Witas stwierdził, że po uzgodnieniu ze Starostą i Zarządem Powiatu zostaną 

wprowadzone stosowne zmiany). 

 

Interpelacje Marka Szczygłowskiego: 

  

Zastępca Dyrektora Powiatowego Zarządu Dróg Rodzinie w Zawierciu Edmund Kłósek 

(treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„W odpowiedzi na interpelacje informuję, że rozwiązanie zgłoszonych problemów 

dotyczącego skrzyżowania ulic: Łośnickiej, Piłsudskiego i Równej jest możliwe po 

opracowaniu koncepcji, wskazującej na największe wyjście. Poza tym nie wiadomo, czy 

wystarczy terenu, aby ewentualne rondo nie było zbyt ciasne i czy w ogóle się pomieści . Jest 

tam przecież wjazd do CMC Zawiercie, a trzeba wziąć pod uwagę, że ulica Polska nie jest we 

władaniu i zarządzaniu Powiatowego Zarządu Dróg. Jest to naprawdę skomplikowany 

problem. Bez udziału miasta tego problemu się nie rozwiąże.  

Remont ulicy Źródlanej przebiega zgodnie z dokumentacją. Uwagi i zastrzeżenia 

mieszkańców staramy się rozwiązywać na bieżąco i na każdorazową interwencję jest tam 

wyjazd albo inspektora nadzoru albo mój czy kierownika obwodu. Problemy dotyczące 

chodników staramy się w miarę możliwości rozwiązywać i zrobić tak, jak tam mieszkańcy 

układali. Niektóre uwagi czy potrzeby nie są możliwe do zrealizowania. Na przykład 

wystąpiła taka potrzeba, że jeden  z mieszkańców chciał mieć trzy wjazdy na jedną posesję.  

Jest to niemożliwe. Na odbiór końcowy poprosimy Przewodniczącego Zarządu Osiedla  

Tomasza Dudka (przy odbiorze będą także przedstawiciele miasta)”. 

 

Marek Szczygłowski (treść wystąpienia w formie stenogramu): 

 

„Cieszę się, że będzie rozpatrzony problem stworzenia ronda przy wspomnianym zbiegu ulic  

i że wymaga to dyskusji w szerszym gronie. Cieszę się, że nie odrzucono tego projektu, tylko 

będzie rozpatrywany” 

 

Starosta Krzysztof Wrona oświadczył, że odpowiedź na interpelację dotyczącą sklepiku 

szkolnego w Zespole Szkół w Porębie zostanie udzielona w formie pisemnej.  
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Ad.17.)   
 

Nikt nie zabrał głosu w tym punkcie porządku obrad. 

 

 

Ad.18.)   
 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Andrzej Danecki –  dziękując wszystkim za  udział   

w posiedzeniu  – zamknął obrady XIV sesji Rady Powiatu Zawierciańskiego.  

 

Zakończenie obrad nastąpiło o godz. 11.05. 

 

 

 

Protokół sporządziła:           Wiceprzewodniczący Rady Powiatu

   

   /-/ Anna Bryła                       /-/ Andrzej Danecki  

        


